
 

 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Obrony Narodowej 

nr posiedzenia: 13 

data posiedzenia: 20 lipca 2021 r. 
 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Informacja ministra obrony narodowej i ministra aktywów państwowych na temat 

aktualnego stanu i perspektyw rozwoju polskiego przemysłu obronnego. 

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Jarosław Rusiecki. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Jerzy Czerwiński, Dorota Czudowska, Andrzej Kobiak, Robert Mamątow, Jarosław 

Rusiecki, Rafał Ślusarz, Jerzy Wcisła, Bogdan Zdrojewski, 

 

 
goście: 

 
Ministerstwo Aktywów Państwowych: 

podsekretarz stanu Zbigniew Gryglas, 

dyrektor Departamentu Nadzoru III Paweł Sobczyk, 

Ministerstwo Obrony Narodowej: 

dyrektor Departamentu Polityki Zbrojeniowej Sławomir Cichocki, 

zastępca dyrektora Departamentu Polityki Zbrojeniowej Mateusz Sarosiek, 

I zastępca szefa Inspektoratu Uzbrojenia Romuald Maksymiuk, 

Polska Grupa Zbrojeniowa SA: 

prezes zarządu Sebastian Chwałek. 

 

 

 

Ad 1. 
 

 Informację na temat aktualnego stanu i perspektyw rozwoju polskiego przemysłu obronnego 

przedstawili podsekretarz stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych Zbigniew Gryglas, 

prezes zarządu Polskiej Grupy Zbrojeniowej Sebastian Chwałek i dyrektor Departamentu 

Polityki Zbrojeniowej w Ministerstwie Obrony Narodowej Sławomir Cichocki. 

Nadzór właścicielski nad spółkami sektora obronnego od grudnia 2019 r. jest realizowany 

przez Ministerstwo Aktywów Państwowych za pośrednictwem Polskiej Grupy Zbrojeniowej 

SA (PGZ SA). PGZ SA skupia 24 przedsiębiorstwa zależne bezpośrednio i 13 przedsiębiorstw 

zależnych pośrednio. Łącznie w grupie jest zatrudnionych około 18 tysięcy pracowników. PGZ 

SA jest strategicznym elementem bezpieczeństwa Polski, tworzy jeden z największych 

koncernów obronnych w Europie Środkowej. Jest producentem zaawansowanego 

technologicznie sprzętu dla nowoczesnych sił zbrojnych i głównym partnerem przemysłowym 



 

 

w programie modernizacji technicznej Sił Zbrojnych RP. 

Nad przedstawioną informacją przeprowadzono dyskusję. W dyskusji głos zabrali senatorowie 

oraz przedstawiciele Ministerstwa Aktywów Państwowych, Ministerstwa Obrony Narodowej 

oraz prezes zarządu PGZ SA. 

Podczas dyskusji senator Bogdan Zdrojewski poruszył m.in. temat zakupu amerykańskich 

czołgów Abrams w kontekście dalszych losów programu powstawania polskiego czołgu. 

Zarówno podsekretarz stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych Zbigniew Gryglas, jak 

i przedstawiciel Ministerstwa Obrony Narodowej, dyrektor Sławomir Cichocki, potwierdzili, 

że prace nad polskim czołgiem będą kontynuowane.  

 

 

Opracowano w BPS 

 


